
 

 

Zápis č. 03/2023 

z jednání Rady JmKO ČUS, konané dne 11.09.2023 ve 15:00h v Brně, Vídeňská 9 

 

Přítomni: Vojtěch Bártek, Petr Šíma, Zdeněk Kolesa, Jozef Regec, Josef Vrba, Jan 

Macharáček, Štěpán Říha, Stanislav Němec, František Stejskal, Jiří Moudrý, Jiří Zorník 

Omluveni: - Petr Vrážel 

 

Revizní komise: Josef Hrazdíra, Jana Kavanová, Kamila Benčová 

Hosté: Jakub Koudelka – referent krajského Servisního centra sportu JmKO ČUS; Marta 

Gabrielová, Nikola Siváková – zápis, host – Jiří Nykodým  

 

Jednání zahájil a řídil předseda JmKO ČUS p. Vojtěch Bártek dle následujícího programu: 

1. Úvod 

2. Aktuální informace ČUS 

3. Průběžné informace o stavu financování JmKO ČUS 

4. Projekt Sport ve školách 

5. Anketa Sportovec roku 2023 

6. Diskuse, různé 

1) Úvod 

Pan předseda Vojtěch Bártek přivítal přítomné a konstatoval, že je rada usnášeníschopná. 

Poděkoval za účast, předal slovo Martě Gabrielové a požádal ji aktuální informace ČUS.  

 

2) Aktuální informace ČUS 

P. Gabrielová – Národní sportovní agentura vypsala druhé kolo výzev Můj klub a Můj klub – 

pohyb a zdraví, u obou výzev probíhá sběr žádostí od 13.9. do 9.10.2023. Výzva Provoz a 

údržba dle informací nebude pro rok 2023 vyhlášena. 

Dále p. Gabrielová informovala, že se dne 26.9.2023 koná porada Krajských manažerů v Praze 

a předpokládá, že se dozví více aktuálních informací.  

p. Říha se dotázal se na informace ohledně financí pro rok 2024.  

p. Gabrielová uvedla, že NSA plánuje vypsání výzev pro rok 2024 co nejdříve a zároveň 

zmínila, že se předpokládá krácení financí ze státního rozpočtu do sportu o cca 1 miliardu korun.  

p. Bártek doplnil, že by se krácení financí mělo týkat pouze investičních dotací a neinvestiční 

dotace by tak měly zůstat zachovány. 

Členové dále diskutovali potřebu včasných informací ohledně investičních dotací. 

p. Říha se dotázal, zda se dotkne krácení dotací také sportovních svazů.  

p. Bártek uvedl, že se na Valné hromadě ČUS k situaci přímo nikdo nevyjádřil, řešila se však 

možnost rozdělení sportů na prioritní a neprioritní při rozdělování financí. 

 

3) Průběžné informace o stavu financování JmKO ČUS 

p. Gabrielová informovala, že byl na Valné hromadě Jihomoravské krajské organizace ČUS 

schválen rozpočet pro rok 2023. Rozpočet se skládá ze 3 částí, a to dotace P3, memoranda a 

vlastní činnosti JmKO ČUS. Čerpání dotace P3 probíhá dle plánu. V případě memoranda, ze 

kterého byl mimo jiné financován projekt Sport ve školách, bylo vyčerpáno 480 tisíc z 

finančních prostředků a oproti původnímu plánu nelze pokrýt druhé pololetí. V případě vlastní 



 

 

činnosti JmKO ČUS došlo k plánovaným změnám ve smlouvách se sportovními svazy a 

zvýšení cen nájmu a služeb od roku 2024 a k podpisu těchto smluv.   

p. Koudelka informoval o výpovědi smlouvy krajského lyžařského svazu. 

 

4) Projekt Sport ve školách 

p. Koudelka informoval, že pro letošní rok dojde k přerušení projektu a zároveň uvedl možnost 

spolupráce v souvislosti s pořadatelstvím ME basketbalu 2024 v Brně. 

p. Zorník poznamenal, že by bylo vhodné zajistit memorandum alespoň na 3 roky a zajistit tak 

dlouhodobé a stabilní financování.  

 

5) Anketa Sportovec roku 2023 

p. Bártek uvedl, že oficiální spuštění nominací proběhne tradičně v rámci veletrhu Life!, který 

se koná 24.-26. listopadu 2023. Nominace budou pokračovat v režimu společného formuláře 

na stránkách sportovecjmk.cz. Zároveň zůstává zachován jednotný režim okresních kol 

galavečerů.  

p. Gabrielová informovala, že stejně jako v loňském roce proběhnou okresní kola nejpozději do 

8. března 2024, přičemž výsledky je nutné nahlásit nejpozději do 15. února 2024 z důvodu 

návaznosti krajského sportovce na okresní kola. 

p. Bártek dodal, že Jihomoravské krajská organizace je k dispozici na výpomoc s přípravou. 

Některé z okresů již uvedli předpokládané termíny galavečerů:  

- 25.1.2024 Brno-město 

- 15.2. Znojmo 

- 5./6./7.3. Vyškov 

 

6) Diskuse, různé 

p. Bártek informoval o dopisu ohledně Kulatého stolu na půdě poslanecké sněmovny, jehož 

věcným záměrem je vytvoření komplexního zákona o sportu.  

„Pracovní skupina "K10" složená z poslanců, senátorů a nominantů koaličních vládních stran 

zahájila přípravu pro sestavení zákona o sportu. Nový zákon by měl zahrnovat podstatně širší 

problematiku dotýkající se aktivit sportovního prostředí než současný zákon o podpoře sportu.  

7. 9. 2023 proběhlo v poslanecké sněmovně úvodní jednání, na kterém byl sportovnímu 

prostředí celý záměr zákonodárců představen spolu s časovým harmonogramem práce na 

kompletaci zákona a způsobem zapojení sportovního prostředí do jeho přípravy. Zástupci K10 

požádali střešní sportovní organizace, v čele s ČUS, o distribuci vstupních informací svým 

členským subjektům.“ – e-mail adresovaný předsedům NSS ČUS, OS/KO ČUS 

p. Říha uvedl, že mu není znám význam dokumentu, konkrétně zda je jeho smyslem 

informativní charakter nebo zda je očekáván aktivní vstup. 

p. Regec zmínil, že problém je především v podfinancování sportu, který nemá v poslanecké 

sněmovně žádné zastání. 

p. Šíma doplnil, že vidí chybu ve sloučení profesionálních a neprofesionálních sportovců. 

p. Koudelka zmínil, že v současnosti probíhá podpora sportu především ze strany municipalit 

– rozpočtu  krajů, měst/obcí a stát tak financuje sport minimálně. 

p. Bártek doplnil, že v konečném důsledku legislativní úprava příliš neřeší a je důležité 

především jednání s Národní sportovní agenturou a také její fungování. Nezbytné je zajistit 

dostatek financí.  



 

 

p. Moudrý na závěr informoval o možnosti zakázkové objednávka čajů značky Sonnertor za 

zvýhodněnou cenu s logem ČUS, které by bylo následně možné použít jako ceny na sportovních 

akcích.  

 

Po vyčerpání všech příspěvků pan předseda Bártek ukončil jednání a poděkoval přítomným za 

účast. Datum další krajské rady nebylo určeno.   

 

 

Vojtěch Bártek – předseda 

V Brně dne 11.09.2023 

Zapsala: Nikola Siváková 


